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Zápis ze zasedání Akademického senátu dne 4. května 2022 

 

Zasedání se konalo fyzicky. Členové senátu zasedali v kostýmech pomerančů – umělecký 
projekt studentky Lucie Bečvářové. 

Přítomni: Tomáš Džadoň, Jana Svobodová, Jan Kracík, Vojtěch Míča, Tomáš Pospiszyl, Tomáš 
Svoboda, Martina Timková, Adam Pokorný, Magdalena Vovsová, Tomáš Hlavina, Alžběta 
Procházková, Martina Drozd Smutná, Matyáš Zeman 

Omluveni: Vladimír Kokolia, Adam Fejfar, Martin Fischer, Marie Kuklíková 

Hosté: Maria Topolčanská (rektorka), Evžen Mrázek (kvestor), Šárka Krtková (kancléřka), 
Jana Bernartová (prorektorka pro studijní záležitosti), Jiří Skála (předseda výboru základní 
organizace Vysokoškolského odborového svazu na AVU) 

 

Program zasedání 

1. Oblékání do kostýmů 

2. Schválení zápisu z minulého zasedání ze dne 6.4.2022 

3. Rozpočet 2022 - prezentace vedení (rektorka, prorektorky, kvestor, kancléřka) 

4. Další podněty 
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Průběh zasedání 

1. Schválení zápisu 
 
Předseda senátu se omluvil za omylem zaslanou jinou verzi minulého zápisu, kde byla 
chybně uvedena frekvence konání benefičních nedělí v rámci pomoci Ukrajině 
(program ateliérů pro ukrajinské děti). V bodě 6. zápisu ze dne 6.4.2022 má být tedy 
správně uvedeno: 
 
„Konání jednou za 14 dní od 13:00 do 18:00 hod.“  
 
Hlasování: 12 pro 
Zápis z minulého jednání AS byl schválen.  

 
 

2. Schválení programu  
 
Hlasování: 12 pro 
Program AS byl schválen.  
 

3. Ad bod 2: Rozpočet 2022 - prezentace vedení  
 
Rektorka: 
V úvodu rektorka vysvětlila zpoždění předložení rozpočtu o 2 měsíce způsobené 
procesním prodlením Ministerstva školství. 
Zmínila úsporu nákladů v rámci IT oddělení ve výši 500 tisíc Kč určenou na jeho 
prioritní potřeby. 
Oznámila, že AVU spolu s vedením dalších tří uměleckých vysokých škol se ve středu 
18.5.2022 sejdou na důležitém společném ekonomickém setkání, kde za přítomnosti 
svých kvestorů budou řešit otázky financování. Z důvodu účasti na tomto setkání 
může být vedení AVU na příštím zasedání senátu přítomno pouze do 11:00 hodin. 
 
Kvestor: 
Kvestor AVU odprezentoval podrobně návrh rozpočtu AVU pro rok 2022, 
vyhodnocení rozpočtu pro rok 2021 a podal vizi střednědobého výhledu.  
 
Rozpočet AVU – plán na rok 2022: 109 380 704 Kč 
Rezerva/ přebytek: - 11 565 694 Kč. Toto záporné číslo zohledňuje především 
významný dopad růstu cen energií a vysokou inflaci, rovněž reflektuje mimořádné 
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výdaje školy v letošním roce (havárie odpadu v Moderní galerii, vícepráce na úpravě 
webových stránek atd.). 
K tomu, aby škola mohla vyrovnat svoji bilanci, musí čerpat ve velkém objemu 
z fondů, které byly vytvořeny v minulých letech. 
Současná situace nejen na AVU, ale v celém státě se nachází ve velmi nejisté a těžké 
době, proto lze očekávat úpravy rozpočtu dokonce opakovaně, což není zcela obvyklé 
(vyhodnocování rozpočtu probíhá ke 30.6. běžného roku, případné návrhy na změny 
předkládá vedení AS v srpnu běžného roku).  

 
 
DISKUZE: 
 
T. Pospiszyl:  
V roli místopředsedy výboru základní organizace Vysokoškolského odborového svazu  
AVU označil za problematickou stávající mzdovou politiku školy a upozornil na 
nutnost změny strategie, a to nejen kvůli současné situaci se vzrůstající inflací. 
Požaduje aktualizaci stávajícího mzdového předpisu, k jejímuž vzniku je potřeba 
zavést společný dialog všech zaměstnanců AVU. Odbory navrhují navýšení mzdového 
fondu o 6% místo navrhovaných 3,8%.  
 
Rektorka: 
Po 4 letech plánuje změnu vnitřního mzdového předpisu a ustanovení komise, která 
bude rozhodovat o využívání mzdového fondu. V tomto ohledu je připravena spolu 
s kompletním vedením školy jednat s odbory na společné schůzi. V zásadě je politikou 
AVU v případě příznivého hospodaření prioritně navyšovat náklady na mzdy 
zaměstnanců. 
 
Nik Timková: 
Mzdový fond by se měl navýšit o celou inflaci. 
 
Adam Pokorný: 
Dlouhodobý problém výrazného nepoměru mezd akademických pracovníků AVU 
oproti jiným vysokým školám v ČR. 
 
Matyáš Zeman:  
Dosavadní režim přístupu do objektu AVU ve večerních hodinách je pro studenty 
nevyhovující, k diskuzi je znovuzavedení původního režimu (přítomnost v budovách 
AVU do 24:00 hod.) 
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4. Další podněty 
 
Kancléřka: 
Seznámila předsedu Akademického senátu AVU (dále AS AVU) se svojí kandidaturou 
do Rady vysokých škol, konkrétně do funkcí členky Předsednictva a delegátky do 
Sněmu pro funkční období 2021 – 2023 a požádala předsedu AS AVU o potvrzení 
jejího delegování AS AVU do těchto funkcí. Senátoři a senátorky následně o tomto 
hlasovali. 
 
Hlasování: 11 pro, 1 se zdržel hlasování 
AS AVU schválil kancléřku Šárku Krtkovou jako delegátku za AVU v Radě vysokých škol 
do funkcí členky Předsednictva a delegátky do Sněmu pro funkční období 2021 – 
2023. 
 
 
Magdalena Vovsová: 
Opakovaně zdůraznila otázku strategie technických (řemeslných) dílen AVU, kterou je 
nutné řešit s vedením, k čemuž však zatím stále nedošlo. Tuto otázku již předložila na 
minulém jednání senátu. 
 
 
Po diskuzi mělo proběhnout hlasování o navýšení podílu mzdového fondu o 6%, jak 
navrhli zástupci výboru základní organizace Vysokoškolského odborového svazu na 
AVU. Hlasování neproběhlo, protože AS nebyl t.č. usnášeníschopný. Předseda senátu 
uspořádal dodatečné hlasování formou per rollam přes platformu MS TEAMS. 
Hlasování bylo ukončeno dne 5.5.2022 s následujícími výsledky: 
 
Hlasování: 15 pro, 1 proti, 1 zdržel se 
Návrh na navýšení podílu mzdového fondu o 6% v návrhu rozpočtu AVU pro rok 2022 
byl schválen. 
 

 
 
 
 
 

Zapsala Lucie Pesrová, 4.5.2022 
 


